

10113 211

Col 6, 7, 8, 9 ASS. #
Col 10, 11, 12 JOB # 455
Col 13 WEEK # 1
455-1

COL 1 - CARD #
COLS. 2-5 SERIAL #

COL 14 - QUESTIONNAIRE TYPE

INTERVIEWER
T READ ALOUD WORDS
Y CAPITAL LETTERS

GALLUP

CIRCLE APPROPRIATE NUMBERS
OR CHECK BOXES

WOULD LIKE YOUR OPINION

455-1
NOV/81

SUGGESTED INTRODUCTION: Good day. I'm from the Gallup Organization, and I'd like to talk to you about a few topics on national public opinion and on marketing.

INTERVIEW
TED: _____

SECTION 1 --- ASK EVERYONE

1

We'd like to hear your views on some important political issues. Could you tell me whether you agree or disagree with each of the following proposals. How strongly do you feel? READ EACH STATEMENT SEPARATELY - HAND CARD 1

	AGREE STRONGLY	AGREE	DISAGREE	DISAGREE STRONGLY	DON'T KNOW	
Greater effort should be made to reduce inequality of income-----	1	2	3	4	5	- 15
More severe penalties should be introduced for acts of terrorism---	1	2	3	4	5	- 16
Public ownership of private industry should be expanded-----	1	2	3	4	5	- 17
Government should play a greater role in the management of the economy-	1	2	3	4	5	- 18
Stronger measures should be taken to protect the environment against pollution-----	1	2	3	4	5	- 19

Some people say that the differences between the various parts of Canada are now so great that they will never be solved, and that Confederation will break up. Do you agree with this, or do you think that these differences will be solved?

WILL NOT BREAK UP, DIFFERENCES WILL BE SOLVED-----	1	2	3	4	5	- 20
WILL BREAK UP, DIFFERENCES WILL NOT BE SOLVED-----	1	2	3	4	5	- 21
UNDECIDED-----	1	2	3	4	5	- 22

Now thinking about U.S. capital investment in Canada - do you think there is enough now or would you like to see more U.S. capital invested in this country?

ENOUGH NOW-----	1	2	3	4	5	- 21
LIKE TO SEE MORE-----	1	2	3	4	5	- 22
LIKE TO SEE LESS-----	1	2	3	4	5	- 23
DON'T KNOW-----	1	2	3	4	5	- 24

Some experts are suggesting that Canada should buy back a majority control - say 51% - of U.S. companies in Canada. Even though it might mean a big reduction in our standard of living, would you approve of this or not?

APPROVE-----	1	2	3	4	5	- 22
DISAPPROVE-----	1	2	3	4	5	- 23
QUALIFIED(SPECIFY) <u>HANDTAB</u>	1	2	3	4	5	- 24
DON'T KNOW-----	1	2	3	4	5	- 25

4. Of the total income of your family, is something saved - laid aside regularly - each week or month?

YES-----	1	2	3	4	5	- 23
NO-----	1	2	3	4	5	- 24
CAN'T SAY-----	1	2	3	4	5	- 25

5a. Have you heard or read anything recently about the problems of acid rain?

YES-----	1	2	3	4	5	- 24
NO-----	1	2	3	4	5	- 25
DK-----	1	2	3	4	5	- 26

b. In relation to other problems that face us, how urgent do you feel the problem of acid rain is - very urgent, quite urgent or not too urgent?

VERY URGENT-----	1	2	3	4	5	- 25
QUITE URGENT-----	1	2	3	4	5	- 26
NOT TOO URGENT-----	1	2	3	4	5	- 27
DON'T KNOW-----	1	2	3	4	5	- 28

6a. In general, would you say that you are satisfied or dissatisfied with the direction in which this country is going?

SATISFIED-----	1	2	3	4	5	- 26
DISSATISFIED-----	1	2	3	4	5	- 27
NO OPINION-----	1	2	3	4	5	- 28

IF "SATISFIED" OR "DISSATISFIED" ASK:
b. Why?

<u>Hand Tab Ev. Site</u>	1	2	3	4	5	- 29
<u>Hand Tab</u>	1	2	3	4	5	- 30
<u>Hand Tab</u>	1	2	3	4	5	- 31

7. In political matters people talk of the "the left" and "the right". How would you place your own views on this scale? SHOW CARD 2 DO NOT PROMPT. THE TEN BOXES OF THE CARD ARE NUMBERED. CIRCLE CHOICE. IF RESPONDENT HESITATES, ASK HIM TO TRY AGAIN.

LEFT	1	2	3	4	5	6	7	8	9	RIGHT
										- 33
										- 34
										- 35

8a. The last time you got into a car, did you use a seat belt?

YES-----	1	2	3	4	5	- 34
NO-----	1	2	3	4	5	- 35
CAN'T RECALL-----	1	2	3	4	5	- 36

b. Do you favor or oppose legislation requiring the use of seat belts when riding in an automobile?

FAVOR-----	1	2	3	4	5	- 35
OPPOSE-----	1	2	3	4	5	- 36
UNDECIDED-----	1	2	3	4	5	- 37

9. If you could live anywhere in Canada you wished, would you prefer a city, a suburban area, a small town or a farm?

CITY-----1 - 36
SUBURBAN AREA-----2
SMALL TOWN-----3
FARM-----4
DON'T KNOW-----5
DN'S 6

10. Do you think the federal government's policies for tackling the country's economic situation gives you a feeling that they are, or are not handling the situation properly?

ARE HANDLING PROPERLY-----1- 37
ARE NOT-----2
DON'T KNOW-----3
DN'S 4

11. Compared to other countries, how do you think Canada is faring in its attempt to control inflation - better than most, not as good as most, or about the same?

IS FARING BETTER-----1- 38
NOT AS GOOD-----2
SAME-----3
DON'T KNOW-----4
DN'S 5

12. If a federal election were held today, which party's candidate do you think you would favor?

LIBERAL-----1 - 39 OTHER PARTY (WRITE IN)
PROG. CONS.----2
N.D.P.-----3
CREDITISTE----4 UNDECIDED-----6
SOCIAL CREDIT-5 REFUSED-----8
NOT ELIGIBLE-----9
DN'S

13. Did you vote in the last federal election on February 18, 1980?

YES----- NO- DO NOT VOTE-----1
TOO YOUNG-----2

IF "YES", ASK:

Which party did the candidate for whom you voted represent?

LIBERAL-----3 OTHER PARTY (WRITE IN)
PROG. CONS.----4
N.D.P.-----5
CREDITISTE----6 DON'T REMEMBER-----8
SOCIAL CREDIT--7 REFUSED-----9
DN'S
destroyed vote

5

455-1

BASIC DATA SECTION: INTERVIEWER: INTRODUCE THIS SECTION AS FOLLOWS: "Now may I ask you a few questions so that I can be sure I am getting the right sample of people in this community?"

MEN: Are you the male head of the household?

WOMEN: Are you the female head of the household?

YES-----1-63 NO-----2 NS=3

ASK EVERYONE:

Are you employed outside the home full-time, part-time or not at all?

FULL-TIME-----1-64
PART-TIME-----2 NS=4
NOT AT ALL-----3

ASK EVERYONE

What is your marital status?

SINGLE-----1 NS=4
MARRIED-----2
WID/DIV/SEP-----3

What was the language you first spoke in childhood and still understand?

ENGLISH-----1 NS=4
FRENCH-----2
OTHER(SPECIFY)-----3

Now for a question on religion. What is your religious preference - Protestant, Roman Catholic or Jewish?

PROTESTANT-----1 NS=4
JEWISH-----2
ROMAN CATHOLIC-----3
OTHER(SPECIFY)-----4
NO RELIGIOUS PREFERENCE-----5

Which of these was the last school that you attended? HAND CARD "Q"

Did you graduate from... (LEVEL OF SCHOOLING ATTAINED)? RECORD BELOW

SOME GRADUATED
PUBLIC/GRADE SCHOOL-----1 NS=4 2
SECONDARY SCHOOL-----3 4
UNIVERSITY-----7 8
POST SECONDARY & NON-UNIVERSITY
COMMUNITY COLLEGE-----5 6
C.E.G.E.P.-----5 6
OTHER-----5 6
(SPECIFY)
NO FORMAL SCHOOLING-----9
REFUSED-----0

What is your occupation?

SPECIFIC JOB: _____

TYPE OF COMPANY: _____

CHECK IF: () STUDENT
() HOUSEWIFE

OCCUPATION OF HEAD OF FAMILY

SPECIFIC JOB? _____

TYPE OF COMPANY? _____

How many people, including yourself, are there in this household?

71- 1 2 3 4 5 6 OR MORE OUS=

How many would be under 10 years?

72- 0 1 2 3 4 OR MORE

How many would be between 10 & 17 years? NS=5

73- 0 1 2 3 4 OR MORE

Are you, yourself a member of a trade union, or is your husband/wife a trade union member?

YES, MYSELF-----1 NS=4
YES, SPOUSE-----2
NO-----3
OUS-----4

What was the year of your birth? YEAR: _____

75/76

RECORD IF: MAN-----1 WOMAN-----2 77-

HAND CARD "R": Which number on this card corresponds to your total annual family income from all sources before tax deductions? NS=

UNDER \$6,000-----1 \$13,000 - \$14,999-----1
\$6,000 - \$7,999-----2 \$15,000 - \$19,999-----1
\$8,000 - \$9,999-----3 \$20,000 - \$29,999-----1
\$10,000 - \$12,999-----4 \$30,000 & OVER-----1
NS/REFUSED-----1

RECORD IF: FARM-----1 NS=4
RURAL, NON-FARM-----2
URBAN-----3

TIME INTERVIEW ENDED: _____

(PLEASE PRINT)

ADDRESS: _____

CITY: _____

PROV: _____

DATE OF INTERVIEW: _____

POSTAL CODE: _____

I HEREBY ATTEST THAT THIS IS A TRUE AND HONEST INTERVIEW --- INTERVIEWER'S SIGNATURE: _____

*** A VALIDATION CHECK WILL BE MADE ON ALL INTERVIEWERS' WORK

CONTINUED

455-1

ENQUETEUR
LISEZ PAS A HAUTE
LE TEXTE EN LETTRES
MAJUSCULES

GALLUP

DESIRE VOTRE OPINION

ENCERCLEZ LES NUMEROS
APPROPRIES OU MARQUEZ
LES CASES

455-1
NOV/81

PRESENTATION SUGGEREE: Bonjour, je suis de l'organisation de Gallup et j'aimerais discuter avec vous de différents sujets sur l'opinion publique nationale et sur le marketing.

DEBUT DE COMMENCEMENT
L'ENTREVUE: _____

SECTION I - DEMANDEZ A TOUS

1

J'aimerais avoir votre opinion sur un certain nombre de problèmes importants. Dites-moi dans quelle mesure vous êtes d'accord ou pas d'accord avec chacune des affirmations suivantes?
LISEZ CHAQUE ENONCE SEPAREMENT - PASSEZ LA CARTE 1.

TOUT-A FAIT D'ACCORD	PLUTOT D'ACCORD	PLUTOT PAS D'ACCORD	PAS DU TOUT D'ACCORD	N.S.P.
-------------------------	--------------------	------------------------	-------------------------	--------

Il faudrait faire des efforts pour réduire les inégalités de revenus. 1 2 3 4 5 -15

Il faudrait des peines plus sévères pour les actes de terrorisme. 1 2 3 4 5 -16

Il faudrait que davantage d'industries privées soient nationalisées. 1 2 3 4 5 -17

Le gouvernement devrait intervenir davantage dans la direction de l'économie. 1 2 3 4 5 -18

On devrait prendre des mesures plus fermes pour protéger l'environnement et lutter contre la pollution. 1 2 3 4 5 -19

Certaines personnes disent que les différences entre les diverses parties du Canada sont tellement grandes qu'elles ne seront jamais résolues, et que la Confédération va se dissoudre. Etes-vous d'accord avec ceci, ou si vous croyez que ces différences seront résolues?

NE SE DISSOUDRA PAS, LES DIFFERENCES SERONT RESOLUES-----1-20

SE DISSOUDRA, LES DIFFERENCES NE SE RESOUDRONT PAS-----2

INDECIS-----3

3a. Maintenant, en pensant aux capitaux américains investis au Canada -- croyez-vous que présentement, il y en a suffisamment ou si vous aimeriez voir plus de capitaux américains investis dans ce pays?

SUFFISAMMENT-----1-21
AIMERAIS EN VOIR PLUS-----2
AIMERAIS EN VOIR MOINS-----3
NE SAIS PAS-----4

b. Certains experts suggèrent que le Canada devrait racheter la majeure partie, - disons 51% - des compagnies américaines exploitées au Canada. Même si cela entraînerait une grande réduction de notre niveau de vie, approuveriez-vous ou désapprouveriez-vous cette action?

APPROUVERAIS-----1-22
DESAPPROUVERAIS-----2
QUALIFIEE (PRECISEZ) _____ 3
NE SAIS PAS-----4

4. A même le revenu total de votre famille, faites-vous des économies régulièrement chaque semaine ou chaque mois?

OUI-----1-23
NON-----2
NE PEUX DIRE-----3

5a. Récemment, avez-vous entendu parler ou lu quelque chose concernant les problèmes de pluies acides?

OUI-----1-24
NON-----2

b. En relation aux autres problèmes auxquels nous faisons face, à quel point croyez-vous que le problème des pluies acides soit très urgent, assez urgent ou pas urgent du tout.

TRÈS URGENT-----1-25
ASSEZ URGENT-----2
PAS TROP URGENT-----3
NE SAIS PAS-----4

6a. En général, diriez-vous que vous êtes satisfait ou insatisfait de la façon dont les événements se déroulent au pays?

SATISFAIT-----1-26
INSATISFAIT-----2
AUCUNE OPINION-----3

SI "SATISFAIT" OU "INSATISFAIT" DEMANDEZ:

b. Pourquoi? 27

28

29

30

CONTINUE AU VERSO

455-1

DEMANDEZ A TOUS:

7. A propos de politique, les gens parlent de "droite" et de "gauche". Vous-même voudriez-vous situer votre position sur cette échelle? PASSEZ LA CARTE 2.NE REIN SUGGERER. LA PERSONNE DOIT SE SITUER DANS UNE CASE. SI ELLE HESITE, INSISTER.

GAUCHE 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 DROITE
() N.S.P.

8a. La dernière fois que vous avez embarqué dans une automobile, avez-vous utilisé la ceinture de sécurité?

OUI-----1-34
NON-----2
NE ME SOUVIENS PAS-----3

b. Etes-vous en faveur ou vous opposez-vous à loi requérant l'usage des ceintures de sécurité lorsque vous promenez en automobile?

EN FAVEUR-----1-35
S'OPPOSE-----2
INDECIS-----3

9. Si vous aviez le choix de vivre n'importe où au Canada, préféreriez-vous vivre dans une grande ville, une banlieue, une petite ville ou une ferme?

GRANDE VILLE-----1-36
BANLIEUE-----2
PETITE VILLE-----3
FERME-----4
NE SAIS PAS-----5

10. Est-ce que les politiques du gouvernement fédéral, pour chercher à résoudre la situation économique du pays, vous donnent l'impression qu'il traite cette situation convenablement, oui ou non?

TRAITE CONVENABLEMENT-----1-37
NON-----2
NE SAIS PAS-----3

11. Selon vous, comment le Canada se comporte-t-il, en comparaison aux autres pays, dans sa tentative à contrôler l'inflation - diriez-vous mieux que la plupart, pas aussi bien que la plupart ou à peu près la même chose?

MIEUX QUE LES AUTRES-----1-38
PAS AUSSI BIEN-----2
MEME CHOSE-----3
NE SAIS PAS-----4

12. Si une élection fédérale avait lieu aujourd'hui quels serait le parti du candidat de votre choix?

LIBERAL-----1-39
PROG. CONS-----2
N.P.D.-----3
CREDITISTE-----4
CREDIT SDCIAL-----5
AUTRE PARTI (INSCRIVEZ)-----6
INDECIS-----7
REFUS-----8
NON ELIGIBLE-----9

13. Avez-vous voté aux dernières élections fédérales du 18 février, 1980?

OUI----- NON-----1-40
TROP JEUNE POUR VOTER--2

SI "OUI", DEMANDEZ:

Quel parti représentait le candidat pour lequel vous avez voté?

LIBERAL-----3
PROG. CONS-----4
N.P.D.-----5
CREDITISTE-----6
CREDIT SOCIAL-----7
AUTRE PARTI (INSCRIVEZ)-----8
NE SE SOUVIENS PAS-----9
REFUS-----0

7

455-1

ENQUETEUR: PRESENTEZ CETTE SECTION DE LA FACON SUIVANTE: "Maintenant, puis-je vous poser quelques questions afin de m'assurer que je m'adresse a une personne bien representative de cette localite."

HOMMES: Etes-vous l'homme chef du foyer?
FEMMES: Etes-vous la femme chef du foyer?
OUI-----1 NON-----2 - 63
DEMANDEZ A TOUS:
Actuellement, travaillez-vous à l'extérieur du foyer à plein temps, à temps partiel, ou pas du tout?
PLEIN TEMPS-----1 - 64
TEMPS PARTIEL-----2
PAS DU TOUT-----3

DEMANDEZ A TOUS: 65-
Quel est votre statut marital? CELIBATAIRE-----1
MARIE-----2
VEUF, DIVORCE, SEPRE-----3

Langue maternelle - quelle est la première langue que vous avez parlée dans votre enfance et qui vous est encore familière?
ANGLAISE-----1 66-
FRANCAISE-----2
AUTRE(PRECISEZ)-----3

Maintenant une question sur la religion. Quelle religion préférez-vous - Protestante, Catholique Romaine ou Juive? 67-
PROTESTANTE-----1
JUIVE-----2
CATHOLIQUE ROMAINE-----3
AUTRE(PRECISEZ)-----4
PREFERE AUCUNE RELIGION-----5

Quelle est la dernière école que vous avez fréquentée? PASSEZ LA CARTE "Q"
Avez-vous gradué (niveau de scolarité atteint)? INSCRIRE CI-DESSOUS
EN PARTIE GRADUE
ECOLE PRIMAIRE-----1 68- 2
ECOLE SECONDAIRE-----3 4
UNIVERSITE-----7 8
POST SECONDAIRE & AUCUNE UNIVERSITE:
C.E.G.E.P.-----5 6
AUTRE(SPECIFIEZ)-----5 6
AUCUNE INSTRUCTION SCOLAIRE-----9
REFUSE-----0

Quelle est votre occupation?
TYPE DE TRAVAIL PRECIS? _____
TYPE DE COMPAGNIE? 69-
COCHEZ SI: () ETUDIANT
() MENAGERE

OCCUPATION DU CHEF DE FAMILLE:
PRECISEZ LE TRAVAIL? _____
GENRE DE COMPAGNIE? _____

Tout en vous incluant combien y a-t-il de personne qui vivent dans cette maison?
71- 1 2 3 4 5 6 OU PLUS
Parmi ces personnes combien y en a-t-il sont âgées moins de 10 ans?
72- 0 1 2 3 4 OU PLUS
Combien sont âgées de 10 et 17 ans?
73- 0 1 2 3 4 OU PLUS

Etes-vous syndiqué, ou votre conjoint est-il/elle syndiqué/e?
OUI, MOI MEME-----1 74-
OUI, MON EPOUX(SE)-----2
NON-----3

En quelle année êtes-vous né?
ANNEE _____?

INSCRIVEZ SEXE: HOMME -----1 77- FEMME-----2

PASSEZ LA CARTE "R"
Quel chiffre sur cette carte représente le revenu total annuel de votre famille tous revenus, inclus avant deduction des taxes?
MOINS DE \$6,000-----1 78- \$13,000 - \$14,999---5
\$6,000 - \$7,999-----2 \$15,000 - \$19,999---6
\$8,000 - \$9,999-----3 \$20,000 - \$29,999---7
\$10,000 - \$12,999---4 \$30,000 ET PLUS---8
REFUS-----9

INDIQUEZ SI: FERME-----1 79-
RURAL MAIS NON FERME-----2
URBAIN-----3

L'INTERVIEW A PRIS FIN A: _____

(VEUILLEZ INSCRIRE EN LETTRES MOULEES)
NOM DU REpondant: _____ TELEPHONE: _____
ADRESSE: _____ VILLE: _____ PROV: _____
DATE DE L'INTERVIEW: _____ CODE POSTAL: _____
J'ATTESTE CI-CONTRE L'AUTHEICITE
ET L'HONNETETE DE CETTE INTERVIEW -- SIGNATURE DE L'INTERVIEWEUR: _____
***UN RAPPEL DE VERIFICATION SERA FAIT SUR LE TRAVAIL DE TOUS LES INTERVIEWEURS